
 

 

Ādažu novada pašvaldība 
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

Gaujas iela 33A, Ādaži, Ādažu pag., Ādažu novads, LV-2164, tālr. 67997350, e-pasts dome@adazi.lv 

 

ĀDAŽU NOVADA PAŠVALDĪBAS DOMES ĀRKĀRTAS SĒDES 

PROTOKOLS 

Ādažos, Ādažu novadā 

 

2021. gada 20. decembrī                             Nr. 21 

 

Sēde sasaukta likumā „Par pašvaldībām” un Ādažu novada pašvaldības nolikumā noteiktajā 

kārtībā.  

Sēdi vada: domes priekšsēdētājs: Māris Sprindžuks (LRA). 

Domē pavisam 15 deputāti1. 

Sēdē piedalās 15 deputāti:  

Sniedze Brakovska (JV), Valērijs Bulāns (LRA), Kerola Dāvidsone (LRA), Arta Deniņa 

(JKP), Genovefa Kozlovska (LZS), Imants Krastiņš (JKP), Raitis Kubuliņš (LZP), Kristīne 

Lakševica (LRA), Jānis Leja (S), Daiga Mieriņa (LZS), Gatis Miglāns (LZS), Karīna 

Miķelsone (LRA), Raivis Pauls (LZS), Arnis Rozītis (LRA). 

Sēdē piedalās: 

Administrācijas darbinieki:  Raimonds Garenčiks, Inita Henilane, Everita Kāpa, Guntis 

Porietis, Ingūna Urtāne, Vilis Zinkevičs 

citi: Ādažu pašvaldības policijas priekšnieks Oskars Feldmanis. 

Sēdi protokolē: Jevgēnija Sviridenkova.  

Ņemot vērā esošo epidemioloģisko situāciju un iespējamos epidemioloģiskos riskus, lai 

mazinātu Covid-19 infekcijas izplatīšanos un pamatojoties uz Covid-19 infekcijas izplatības 

pārvaldības likumu, sēde  notiek attālināti, izmantojot elektroniskos saziņas līdzekļus 

videokonferences (attēlā un skaņas) režīmā. 

Sēdi atklāj plkst. 16:00. 

DARBA KĀRTĪBĀ: 

1. Par atbalstu Gaujas plūdos Garkalnē. 

2. Par projekta “Laivu ielas (no Cēlāju ciema līdz jūrai Carnikavā) un tai piegulošā auto 

stāvlaukuma projektēšana un būvniecība” īstenošanu. 

3. Par projekta “Aizvēju ielas Garciemā, dubultā virsmas apstrāde” īstenošanu. 

1.§ 

Par atbalstu Gaujas plūdos Garkalnē 

(Māris Sprindžuks) 

Ādažu novada pašvaldība izvērtēja plūdu situāciju Ādažu novadā, ņemot vērā, ka ledus iešanā 

Gaujā izraisīja teritorijas applūšanu vairākās vietās Ādažu novadā: Garkalnes, Ādažu un 

 
1 Deputātu piederība politiskajai partijai: 

JKP – Jaunā konservatīvā partija; Par!, JV – “Kustība “Par!””, Jaunā Vienotība; LZS – Latvijas zemnieku 

savienība; LRA – Latvijas Reģionu Apvienība; S – Saskaņa. 
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Kadagas ciemos, tai skaitā, appludinot dzīvojamās mājas un liedzot piekļuvi elektroapgādei 

un apkurei.  

Pašvaldībā saņemti divu mājsaimniecību šā gada 20. decembra iesniegumi no (vārds, 

uzvārds), adrese: (adrese) (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/21/2986) un (vārds, uzvārds), adrese: 

(adrese) (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/21/2987) ar lūgumu izmitināt cietušo mājsaimniecību ģimenes 

uz laiku, līdz tās varēs atgriezties mājās, kā arī divi šā gada 20. decembra iesniegumi no 

(vārds, uzvārds), adrese: (adrese) (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/21/2998) par plūdiem Nūrnieku ielā 

un (vārds, uzvārds), adrese: (adrese) (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/21/2977) par pašvaldības rīcību 

Garkalnes ciemata daļas applūšanas jautājumā. 

O. FELDMANIS, M. SPRINDŽUKS, A. ROZĪTIS, I. URTĀNE, R. GARENČIKS, E. 

KĀPA, K. MIĶELSONE, I. KRASTIŅŠ, R. KUBULIŅŠ, G. PORIETIS, G. MIGLĀNS 

debatē par: 

1. applūšanas teritorijām (O. Feldmanis informē par ledus sablīvējumu pretī Nūrniekiem 

un Saules plāvām, kā arī ierosina ceļu ekspluatācijas inženierim izvietot uz ceļa 

brīdinošas ceļazīmes. A. Rozītis informē par situāciju Saules pļavās: appludināts ceļš 

pie mazdārziņiem, appludināta Dzilnu iela, applūšanas riska zonā ir Cīruļu un Apogu 

ielas. Vērš uzmanību, ka pagaidām ūdens līmenis vairs neceļas, bet, ja būs ūdens 

līmeņa kāpums, tad ap 50 dzīvojamajām mājām tiks appludinātas. M. Sprindžuks 

informē, ka Saules pļavu attīstītājs izbūvēja dambi, bet sūknis nav izbūvēts, līdz ar to 

pretplūdu vārsts un atsūknēšana nestrādā); 

2. iespēju SIA “Ādažu Ūdens” atsūknēt ūdeni no dzīvojamās mājas pagrabstāva; 

3. nepieciešamību sagatavot tehnisko projektu un 3-4 gadu laikā izbūvēt dambi Nūrnieku 

posmā (M. Sprindžuks atgādina, ka Nūrnieku iedzīvotāji iepriekš nesaskaņoja 

aizsargdambja būvniecību); 

4. iespēju būvvaldei neizdod būvatļaujas teritorijās, kas pakļautas applūšanas riskam (I. 

Urtāne skaidro, ka Saules pļavas gadījumā nebija veikta kontrole saistību pārņemšanā 

– iedzīvotāji, kuri iegādājās īpašumus, nenokontrolēja attīstītāja saistības. Informē, ka 

būvvalde tagad nevar ietekmēt Saules pļavas attīstītāju. R. Garenčiks pauž viedokli, ka 

iedzīvotājiem pirms īpašuma iegādes ir jāinteresējas būvvaldē vai teritorija ir vai nav 

applūstoša. Informē par plūdiem 2010. gadā un Dzirnavu ielas applūšanu, kā arī 

iedzīvotāju iesniegumiem par kompensācijām un apdrošinātāju rīcību. M. Sprindžuks 

ierosina veidot būvniecības politiku, kas paredz attīstītāju saistību izpildi pret 

iedzīvotājiem); 

5. iespēju cietušajām mājsaimniecībām apmaksāt uzturēšanas izdevumus ārpus 

dzīvojamās mājas (deputāti debatē par apmaksājamo dienu skaitu – no 3 līdz 7 dienām 

un apmaksājamo izdevumu summu – līdz 500 euro. I. Kratiņš ierosina pašvaldības 

darbiniekam pārliecināties par plūdu draudu neesamību plūdu skartajos īpašumos, lai 

noteiktu laiku, kad ģimenēm ir jāatgriežas mājās); 

6. iespēju atvērt kanālu (M. Sprindžuks informē, ka VSIA “Meliorprojekts” informē, ka 

kanāls nav betonēts un nav domāts šādam mērķim. Vērš uzmanību, ka palaižot tajā 

ūdeni, kanāls tiktu sabojāts); 

7. atbalsta saņēmēju skaitu un Civilās aizsardzības komisijas (turpmāk – CAK) rīcību 

plūdu novēršanā (G. Porietis ierosina CAK priekšsēdētājam sasaukt CAK turpmākas 

rīcības izstrādei, seku novēršanai un plūdu ierobežošanai, kā arī pieņemt lēmumu par 

atbalstu cietušajām ģimenēm pēc iesniegumiem); 

8. iespēju iesaistīt NBS plūdu novēršanai vai apsildāmo telts nodrošināšanai. 

Ņemot vērā, ka ūdens līmenis Gaujā strauji cēlās jau šā gada 19. decembrī, pamatojoties uz 

Civilās aizsardzības un katastrofas pārvaldīšanas likuma 11. panta pirmās daļas 5. punktu, kas 
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nosaka, ka pašvaldības domes uzdevumi ir nodrošināt iedzīvotāju evakuāciju no katastrofas 

apdraudētajām vai skartajām teritorijām, kā arī šo iedzīvotāju uzskaiti, pagaidu izmitināšanu, 

ēdināšanu un sociālo aprūpi, augstākminēto mājsaimniecību (Lazdu iela 20A un Nūrnieku iela 

6) iedzīvotāji tika izvietoti viesnīcā “Port Hotel” Ādažu novada “Kazenēs” (turpmāk – 

viesnīca).              .  

Ņemot vērā, ka nav prognozējams, cik dienu laikā ūdens līmenis samazināsies, kā arī plūdu 

skarto teritoriju izmaiņu dinamiku, pašvaldībai ir jānosaka turpmākā rīcība palīdzības 

sniegšanai cietušajiem iedzīvotājiem un plūdu radīto seku novēršanai.     

Pamatojoties uz likuma “Par pašvaldībām” 15. panta pirmās daļas 2.punktu, Civilās 

aizsardzības un katastrofas pārvaldīšanas likuma 11. panta pirmās daļas 5. punktu, 

Atklāti balsojot, ar 15 balsīm "Par", "Pret" – nav, "Atturas" – nav, PAŠVALDĪBAS DOME 

NOLEMJ: 

1. Noteikt plūdu radīto seku novēršanai 10000 euro no pašvaldības 2021. gada budžeta 

apropriācijas “Līdzekļi neparedzētiem gadījumiem”.  

2. Apmaksāt uzturēšanos viesnīcā no šā gada 19. decembra uz laiku līdz septiņām 

dienām, bet ne vairāk kā 500 euro apmērā viesnīcas pakalpojumu apmaksai: 

2.1. (vārds, uzvārds) ģimenei (2 cilvēki) (adrese); 

2.2. (vārds, uzvārds) ģimenei (3 cilvēki) (adrese);  

3. Uzdot pašvaldības administrācijas Grāmatvedības daļai apmaksāt SIA “AK 

TRANSGROUP” rēķinus par viesnīcas faktiski sniegtajiem pakalpojumiem šī 

nolēmuma 2. punkta izpildei. 

4. Pilnvarot pašvaldības domes priekšsēdētāju M. Sprindžuku pieņemt lēmumu par 

plūdu rezultātā cietušo iedzīvotāju pagaidu izmitināšanu, ne vairāk kā 500 euro 

apmērā vienai ģimenei izmitināšanas pakalpojumu apmaksai kopā nepārsniedzot šī 

nolēmuma 1. punktā noteikto apjomu.  

5. Uzdot pašvaldības domes priekšsēdētājam M. Sprindžukam nodrošināt Civilās 

aizsardzības komisijas darbību plūdu apdraudējuma izvērtēšanai, veicamo darbību 

noteikšanai plūdu ierobežošanai un to radīto seku novēršanai.   

2.§ 

Par projekta “Laivu ielas (no Cēlāju ciema līdz jūrai Carnikavā) un tai piegulošā auto 

stāvlaukuma projektēšana un būvniecība” īstenošanu 

(Vilis Zinkevičs) 

I. Krastiņš ziņo par Carnikavas pagasta autostāvvietu apmaksas priekšlikumiem (pielikums). 

V. ZINKEVIČS, I. KRASTIŅŠ, I. HENILANE, A. DENIŅA, D. MIERIŅA, J. LEJA, K. 

MIĶELSONE, R. KUBULIŅŠ, M. SPRINDŽUKS debatē par: 

1. iespēju īstenot projektu, izbūvējot Laivu ielu par Lauku atbalsta dienesta finansējumu, 

savukārt auto stāvlaukumu par pašvaldības finansējumu (I. Krastiņš vērš uzmanību, ka 

5 gadu laikā ieņēmumi no maksas auto stāvlaukuma varētu pilnībā atpelnīt tā 

būvniecības izmaksas. I. Henilane vērš uzmanību esošajām saistībām ar projektu, kā 

arī patērētajam laikam un naudai projektu sagatavošanai. Pauž viedokli, ka, ja tiks 

organizēts jauns iepirkums, pastāv risks projekta sadārdzinājumam. Vērš uzmanību, ka 

Attīstības programmā nav iekļauta Laivu ielai pieguļošā auto stāvlaukuma būvniecība 

pa pašvaldības līdzekļiem. D. Mieriņa atbalsta I. Henilani un aicina pilnībā īstenot 

projektu. K. Miķelsone pauž viedokli, ka pastāv lieli riski zaudēt projektu. Izsaka 

bažas, ka, samazinot projekta apjomu, projekta finansējums paliks iepriekš piešķirtā 

apmērā. Vērš uzmanību, ka refinansēšanas rezultātā 5 gadu laikā tiks atgūta tikai auto 
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stāvlaukuma izbūves pamatsumma. I. Krastiņš telefoniski sazinās ar biedrības “Jūras 

zeme” administratīvo vadītāju un valdes priekšsēdētāju Āri Ādleru un noskaidro, ka, 

pašvaldībai atsakoties no iepriekšējā projekta, piešķirtais finansējums 360 tūkst. euro 

apmērā tiks saglabāts, samazinot jaunā projekta apjomu); 

2. nepieciešamību atrisināt īpaši vasaras periodā Laivu ielas izmantošanas un 

noslogošanas iespējas (J. Leja informē, ka vasarā Laivu iela ir pārpildīta ar 

automašīnām, kas ir izvietotas ceļa malā vai tām neparedzētajās vietās, kas apgrūtina 

vietējo iedzīvotāju pārvietošanas iespējas, kā arī operatīvā transporta piebraukšanu. 

Pauž viedokli, ka ir jāatrisina jautājums ar autostāvvietām. M. Sprindžuks lūdz 

skaidrot jauna projekta mērķi – atpelnīt auto stāvlaukuma izbūvi vai regulēt 

automašīnu plūsmu. Pauž viedokli, ka pelnīt ar auto stāvlaukumu nav pareizi, jo 

ieņēmumus no tūristiem var gūt, piedāvājot citus pakalpojumus. Uzskata, ka jāveido 

projekts, kas sakārto infrastruktūru un regulē automašīnu plūsmu. Pauž viedokli, ka 

nepieciešams izstrādāt koncepciju par auto stāvvietām un automašīnu plūsmu 

regulēšanu); 

3. iedzīvotāju neapmierinātību ar projektu (A. Deniņa informē, ka iedzīvotāji jau tagad 

sūdzas par Laivu ielas pieaugušu izmantošanas intensitāti. Pauž viedokli, ka, izbūvējot 

auto stāvlaukumu, tiks apgrūtināta automašīnu plūsmu regulēšana un tiks noslogota 

vietējo iedzīvotāju izmantojama infrastruktūra); 

Plkst. 17.36 Ā. ROZĪTIS atstāj sēdi. 

4. auto stāvlaukuma izbūvi, ja pašvaldība to būve pati (V. Zinkevičs informē, ka 

izmaksas varētu būt ap 130 tūkst. euro, bet, ja pašvaldība stāvlaukumā grib norādīt 

vietas, tad laukums ir jābruģē un izmaksas šajā gadījumā varētu būt ap 200 tūkst. euro. 

M. Sprindžuks pauž viedokli, ka, izbūvējot Laivu ielu par Lauku atbalsta dienesta 

finansējumu, auto stāvlaukuma izbūvei pašvaldības finansējums varētu pietrūkst. D. 

Mieriņa informē, ka visi Carnikavā īstenotie attīstības un piekrastu projekti tika 

īstenoti ar Eiropas Savienības finansējumu, jo pašvaldības budžetā līdzekļi šādiem 

projektiem nav pieejami. Pauž viedokli, ka projektu jāīsteno lēmuma projekta 

piedāvātajā redakcijā, vai jāatsakās no tā); 

Plkst. 17.50 R. PAULS atstāj sēdi. 

5. ierosinājumu uzdot p/a “Carnikavas komunālserviss” izstrādāt koncepciju par auto 

stāvlaukumu attīstību un apsaimniekošanu novadā. 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm "Par" (Valērijs Bulāns (LRA), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis 

Kubuliņš (LZP), Kristīne Lakševica (LRA), Jānis Leja (S), Daiga Mieriņa (LZS), Gatis 

Miglāns (LZS), Karīna Miķelsone (LRA), Māris Sprindžuks (LRA)), "Pret" – 2 (Sniedze 

Brakovska (Par!, JV), Arta Deniņa (JKP)), "Atturas" – 2 (Kerola Dāvidsone (LRA), Imants 

Krastiņš (JKP)), (Raivis Pauls (LZS) un Arnis Rozītis (LRA) atstāja sēdi), PAŠVALDĪBAS 

DOME NOLEMJ: 

1. Pieņemt lēmumu Nr. 257 “Par projekta “Laivu ielas (no Cēlāju ciema līdz jūrai 

Carnikavā) un tai piegulošā auto stāvlaukuma projektēšana un būvniecība” 

īstenošanu” un sagatavot to parakstīšanai. 

2. Uzdot p/a “Carnikavas komunālserviss” izstrādāt koncepciju par auto stāvlaukumu 

attīstību un apsaimniekošanu novadā. 

3.§ 

Par projekta “Aizvēju ielas Garciemā, dubultā virsmas apstrāde” īstenošanu 

(Vilis Zinkevičs) 
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Atklāti balsojot, ar 13 balsīm "Par", "Pret" – nav, "Atturas" – nav, PAŠVALDĪBAS DOME 

NOLEMJ: 

Pieņemt lēmumu Nr. 258 “Par projekta “Aizvēju ielas Garciemā, dubultā virsmas 

apstrāde” īstenošanu” un sagatavot to parakstīšanai. 

 

Sēdi slēdz plkst. 18:02. 

 

 

Pašvaldības domes priekšsēdētājs      Māris Sprindžuks  

 

Pašvaldības domes sēdes protokolētāja     Jevgēnija Sviridenkova 

 

ŠIS DOKUMENTS IR ELEKTRONISKI PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO 

PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 


